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Folketingets Miljøudvalg
Christiansborg
1240 København K

J.nr. 001-09358

Den 5. juli 2013

Folketingets Miljøudvalg har i brev af 12. juni 2013 stillet følgende spørgsmål nr. 
402 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per 
Clausen (EL).

Spørgsmål nr. 402 (alm. del)
Kan ministeren bekræfte, at der af jagttegnmidlerne er ca. 19 mio. kr., der ikke
er anvendt eller disponeret, og vil ministeren i så fald tage initiativ til, at disse
midler i 2013 anvendes til projekter, der kan forbedre levevilkårene for flora og
fauna (herunder vildtet) og derved gavne den biologiske mangfoldighed?     

Svar
Jagttegnsafgiften er en formålsbestemt afgift, hvorfor indtægterne skal anvendes 
inden for jagt- og vildtforvaltningslovens formål sombestandsunderstøttende tiltag 
for pattedyr og fugle.

Budgettet for jagttegnsmidlerne og afløbet af opsparede midler drøftes løbende 
med Vildtforvaltningsrådet, og der er i 2013 allerede budgetteret med et forbrug på 
ca. 5 mio. kr. af opsparingen på 19 mio. kr. 

I forhold til afvikling af den samlede opsparing er deriværksat en række initiativer, 
som skal nedbringe opsparingen over de kommende år. Anvendelse af opsparede 
midler er dog generelt underlagt budgetlovens rammer, hvorfor forbrug af 
opsparede midler vil ske under hensyn hertil.
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